
Read this information carefully before you start using PARI Protect® Nasal Spray. DO 
NOT THROW THIS LEAFLET AWAY! It contains important information. If you have 
any questions about PARI Protect Nasal Spray please ask your healthcare provider, 
pharmacist, or the distributor.

What is PARI Protect Nasal Spray and what is it used for
PARI Protect Nasal Spray is a nasal spray for treatment and prevention of rhinitis or 
rhinosinusitis symptoms.
PARI Protect Nasal Spray is a medical device which contains Ectoin®, a natural 
cell-protective molecule with inflammation-reducing and membrane-stabilizing 
properties.
The Ectoin Hydro Complex and the stabilized mucosal barrier structure help to 
reduce viral ingression, based on preclinical data.PARI Protect Nasal Spray is 
a hypertonic solution and decongests the nose and sinuses on a natural way. 
PARI Protect Nasal Spray is clinically proven to work as effective as common 
decongesting nasal spray drugs (with e.g. Xylometazoline).
PARI Protect Nasal Spray helps to reduce the use of decongestant nasal sprays and 
reduces negative side effects of those sprays like dehydration of the nasal mucous 
membranes.
PARI Protect Nasal Spray has a 4-in-1 effect. It significantly reduces blocked nose, 
runny nose, facial pain/headache and loss in smell and taste.
PARI Protect Nasal Spray supports the regeneration process of irritated nasal epithe-
lium. Typical symptoms such as dry and wound nasal epithelium, sneezing, itching 
and crust formation are alleviated. PARI Protect Nasal Spray is free of preservatives.
PARI Protect Nasal Spray has no habituation effect.

Warnings and precautions
•	 PARI Protect Nasal Spray should not be used in case of hypersensitivity to Ectoin 

or any of the other ingredients of the nasal spray.
•	 If allergic reactions occur, the use of PARI Protect Nasal Spray must be discon-

tinued immediately.
•	 Do not use if the device is damaged or punctured.
•	 To ensure safe hygiene, each nasal spray bottle should only be used by one 

person.
•	 Do not use for more than 3 months after opening.
•	 PARI Protect Nasal Spray should be kept out of reach of children.
What you need to know before using PARI Protect Nasal Spray
There are no data available regarding interactions between PARI Protect Nasal 
Spray and other topical nasal treatments.

How to use PARI Protect Nasal Spray
Always use PARI Protect Nasal Spray according to these instructions for use.
If not otherwise prescribed by your healthcare provider, please apply 1-2 sprays in 
each nostril several times a day. Children < 2 years must not administer more than 
10 applications (of 2 sprays per nostril) per day. There is no dosage restriction for 
persons ≥ 2 years. Do not use PARI Protect Nasal Spray for more than 30 days 
continuously.
1. Before using PARI Protect Nasal Spray for the first time or if spray function is 

impaired, take off the cap and pump the bottle 2-3 times in upright position to 
release the air from the pump. Do not cut the tip. Gently blow your nose to clean 
your nostrils.

2. Remove the protecting cap from the bottle.

3. Hold the bottle with your index and middle finger on either side of the finger rests 
and your thumb underneath the bottle. Bend your head slightly forward and close 
one nostril by gently pressing against the side of your nose with your finger.

4. Start to breathe-in gently through your nostril. While pressing down the pump 
quickly and firmly, breath-in gently through the nose.

5. Insert the tip of the spray into your other nostril.
6. Repeat steps described above for the other nostril.
7. Wipe the exposed tip of the bottle with a clean lint-free cloth.
8. Replace cap on the bottle.
Possible side effects of PARI Protect Nasal Spray
PARI Protect Nasal Spray is well tolerated. Up to now, no regularly occurring or 
persisting side effects are known.
Please inform your healthcare provider, pharmacist, or the distributor of the product if 
you notice side effects that are associated with the use of PARI Protect Nasal Spray.
If conditions persist or worsen, contact your healthcare provider or pharmacist.

How to store PARI Protect Nasal Spray
The expiry date of PARI Protect Nasal Spray is printed on the box and on the bottle.
PARI Protect Nasal Spray must not be used after the expiry date has passed.
PARI Protect Nasal Spray should be stored between 2 °C – 25 °C.

Additional information
If PARI Protect Nasal Spray is applied within its intended use, there is no evidence 
for a particular risk during pregnancy or breast-feeding.
PARI Protect Nasal Spray is suitable for children.
Children 10 years of age and younger and patients unable to use PARI Protect Nasal 
Spray on their own should be assisted during the application of PARI Protect Nasal 
Spray.

Content of PARI Protect Nasal Spray and other information
20 ml solution 
One spray contains 0.14 ml solution

Ingredients
Ectoin®, Sea Salt, Water, and Phosphate Buffer
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58453 Witten 
Germany
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Date of information: 2021-04

Please read attentively. Nasal Spray

PARI Protect®Instructions for Use

70681/ TD175 V06

Explanation of the symbols used on the product: CE mark Please do not use damaged or punctured packaging

11507289-00



Lesen Sie diese Gebrauchsanweisung aufmerksam durch, bevor Sie 
PARI Protect® Nasenspray anwenden. BEWAHREN SIE DIESE GEBRAUCHSAN-
WEISUNG AUF, DENN SIE ENTHÄLT WICHTIGE INFORMATIONEN. Wenn Sie 
weitere Fragen zu PARI Protect Nasenspray haben, kontaktieren Sie bitte Ihren Arzt, 
Apotheker oder Vertreiber.

Was ist PARI Protect Nasenspray und wann wird es angewendet
PARI Protect Nasenspray ist ein Nasenspray zur Vorbeugung und Behandlung von 
Schnupfen (Rhinitis und Rhinosinusitis).
PARI Protect Nasenspray ist ein Medizinprodukt, das das natürliche Zellschutz-
molekül Ectoin® mit entzündungsreduzierenden und membranstabilisierenden 
Eigenschaften enthält.
Präklinische Daten haben gezeigt, dass der Ectoin-Hydrokomplex und die 
stabilisierte Struktur der Schleimhautbarriere das Eindringen von Viren reduziert. 
PARI Protect Nasenspray ist eine hypertone Lösung und schwillt die Nase und die 
Nebenhöhlen auf natürliche Weise ab. Klinische Daten belegen, dass PARI Protect 
Nasenspray genauso effektiv wirkt wie herkömmliche abschwellende Nasensprays 
(z. B. mit Xylometazolin).
PARI Protect Nasenspray hilft, den Einsatz abschwellender Nasensprays zu reduz-
ieren und verringert negative Nebenwirkungen dieser Sprays z. B. das Austrocknen 
der Nasenschleimhäute.
PARI Protect Nasenspray wirkt 4-fach: Es mildert deutlich eine verstopfte Nase, eine 
laufende Nase und reduziert Kopf- und Gesichtsschmerzen und den Verlust von 
Geruchs- und Geschmackssinn.
PARI Protect Nasenspray unterstützt den Regenerationsprozess irritierter Nasen-
schleimhaut und lindert typische Symptome, wie z. B. eine trockene und wunde 
Nasenschleimhaut, Niesreiz, Juckreiz und Borkenbildung. PARI Protect Nasenspray 
ist frei von Konservierungsstoffen und
es entsteht kein Gewöhnungseffekt.

Warnhinweise und Vorsichtsmaßnahmen
•	 PARI Protect Nasenspray sollte bei Überempfindlichkeit gegen Ectoin oder einen 

der anderen Inhaltsstoffe des Sprays nicht angewendet werden.
•	 Falls es zu allergischen Reaktionen kommen sollte, ist die Anwendung von 

PARI Protect Nasenspray sofort zu beenden.
•	 Nicht verwenden, wenn die Verpackung beschädigt ist.
•	 Aus hygienischen Gründen sollte dieses Produkt nur von einer Person verwendet 

werden.
•	 Nach Anbruch nicht länger als 3 Monate verwenden.
•	 PARI Protect Nasenspray sollte für Kinder unzugänglich aufbewahrt werden.
Was Sie vor der Anwendung von PARI Protect Nasenspray 
wissen sollten
Es liegen keine Daten über Wechselwirkungen zwischen PARI Protect Nasenspray 
und anderen lokalen Behandlungen bei Schnupfen vor.

Wie verwenden Sie PARI Protect Nasenspray
Verwenden Sie PARI Protect Nasenspray stets entsprechend dieser Gebrauchsan-
weisung.
Falls von Ihrem Arzt nicht anders verordnet, sprühen Sie bitte 1–2 Sprühstöße 
mehrmals täglich in jedes Nasenloch. Kindern < 2 Jahre dürfen nicht mehr als 10 
Anwendungen (2 Sprühstöße pro Nasenloch) pro Tag verabreicht werden. Es gibt 
keine Dosierungsbeschränkung für Personen ≥ 2 Jahre. Wenden Sie PARI Protect 
Nasenspray nicht länger als 30 Tage ununterbrochen an.
1.	 Vor der ersten Anwendung von PARI Protect Nasenspray nehmen Sie die 

Schutzkappe ab und betätigen die Pumpe 2–3-mal in aufrechter Position, um die 
Luft aus der Pumpe entweichen zu lassen. Gehen Sie genauso vor, wenn die 

Sprühfunktion beeinträchtigt ist. Schneiden Sie die Spitze des Sprühkopfes nicht 
ab. Schnäuzen Sie sanft ihre Nase, um diese zu reinigen.

2.	 Nehmen Sie die Schutzkappe ab.
3.	 Umschließen Sie mit Ihrem Zeige- und Mittelfinger den Sprühkopf des Nasen-

sprays und platzieren Sie Ihren Daumen unter der Flasche. Lehnen Sie Ihren 
Kopf leicht nach vorne und halten ein Nasenloch mit der freien Hand zu.

4.	 Atmen Sie sanft durch die Nase ein, während Sie die Pumpe schnell und fest 
nach unten drücken.

5.	 Führen Sie die Spitze des Sprühkopfes in das andere Nasenloch ein.
6.	 Wiederholen Sie die oben beschriebenen Schritte für das andere Nasenloch.
7.	 Reinigen Sie den benutzten Sprühkopf des Nasensprays mit einem sauberen 

und flusenfreien Tuch.
8.	 Setzen Sie die Schutzkappe wieder auf die Flasche.
Mögliche Nebenwirkungen von PARI Protect Nasenspray
PARI Protect Nasenspray ist gut verträglich. Bis zum heutigen Zeitpunkt sind keine 
wiederholt auftretenden oder anhaltenden Nebenwirkungen bekannt.
Bitte informieren Sie Ihren Arzt, Apotheker oder Vertreiber, falls Sie Nebenwirkungen 
in Zusammenhang mit der Anwendung von PARI Protect Nasenspray bemerken.
Wenn die Beschwerden nicht abklingen oder sich verschlimmern, sollten Sie Ihren 
Arzt oder Apotheker konsultieren.

Wie wird PARI Protect Nasenspray aufbewahrt
Das Verfallsdatum von PARI Protect Nasenspray ist auf der Faltschachtel und auf 
der Flasche aufgedruckt.
PARI Protect Nasenspray darf nach Ablauf des Verfallsdatums nicht mehr angewen-
det werden.
Bitte bewahren Sie PARI Protect Nasenspray bei 2 °C – 25 °C auf.

Zusätzliche Information
Bei bestimmungsgemäßem Gebrauch von PARI Protect Nasenspray gibt es keine 
Hinweise auf ein besonderes Risiko während der Schwangerschaft oder Stillzeit.
PARI Protect Nasenspray ist für Kinder geeignet.
Kinder unter 10 Jahren und Patienten, die nicht in der Lage sind, PARI Protect 
Nasenspray selbstständig anzuwenden, sollten bei der Verwendung von PARI 
Protect Nasenspray Hilfestellung erhalten.

Inhalt von PARI Protect Nasenspray und weitere Informationen
20 ml Lösung 
Ein Sprühstoß enthält 0,14 ml Lösung.

Zusammensetzung
Ectoin®, Meersalz, Wasser und Phosphatpuffer

Hersteller Vertrieb

bitop AG 
Stockumer Str. 28 
58453 Witten 
Deutschland

PARI GmbH 
Spezialisten für effektive Inhalation 
Moosstraße 3 
82319 Starnberg • GERMANY 
Tel.: +49 (0)8151-279 0
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